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 Shareholders Rights Policy حقوق المساهمين سياسة  

 Rights related to shares الحقوق المرتبطة بالأسهم 

 :تثبت للمساهم جميع الحقوق المرتبطة بالسهم، وبخاصة ما يلي 

 أو بإصدار   .1
ً
الحصول على نصيبه من صافي الأرباح التي يتقرر توزيعها نقدا

 .أسهم 

 .الحصول على نصيبه من أصول الشركة عند التصفية  .2

حضور جمعيات المساهمين العامة أو الخاصة، والاشتراك في مداولاتها   .3

 .والتصويت على قراراتها 

التصرف في أسهمه وفق أحكام نظام الشركات ونظام السوق المالية   .4

 .ولوائحهما التنفيذية 

الاستفسار وطلب الاطلاع على دفاتر الشركة ووثائقها، ويشمل ذلك   .5

البيانات والمعلومات الخاصة بنشاط الشركة واستراتيجيتها التشغيلية  

والاستثمارية بما لا يضر بمصالح الشركة ولا يتعارض مع نظام الشركات  

 .ونظام السوق المالية ولوائحهما التنفيذية 

 .مراقبة أداء الشركة وأعمال مجلس الإدارة  .6

مساءلة أعضاء مجلس الإدارة ورفع دعوى المسؤولية في مواجهتهم،   .7

والطعن ببطلان قرارات جمعيات المساهمين العامة والخاصة وفق  

 .الشروط والقيود الواردة في نظام الشركات ونظام الشركة الأساس 

أولوية الاكتتاب بالأسهم الجديدة التي تصدر مقابل حصص نقدية، مالم   .8

إذا نص على    – توقف الجمعية العامة غير العادية العمل بحق الأولوية  

 .ذلك في نظام الشركة الأساس 

طلب الاطلاع على نسخة من عقد تأسيس الشركة ونظامها الأساس ما لم   .9

 .تنشرهما الشركة في موقعها الإلكتروني 

 .تقييد أسهمه في سجل المساهمين في الشركة  .10

  – بعد الحصول على موافقة الهيئة    – ترشيح أعضاء مجلس إدارة الشركة   .11

 وانتخابهم 

 

All rights related to shares shall be guaranteed to the shareholder, and particularly the 

following: 

1. To obtain his/her portion of the net profits which are to be distributed in cash or 

through the issuance of shares. 

2. To obtain his/her share of the Company’s assets upon liquidation. 

3. To attend the General or Special Shareholders Assemblies, take part in their 

deliberations and vote on their decisions. 

4. To dispose of his/her shares in accordance with the provisions of the Companies 

Law and the CML and their implementing regulations. 

5. To enquire and request viewing the books and documents of the Company, 

including the data and information related to the activities of the Company and its 

operational and investment strategy without prejudice to the interests of the 

Company or breach of the Companies Law and the CML and their implementing 

regulations. 

6. To monitor the performance of the Company and the activities of the Board. 

7. To hold Board Members accountable, to file liability lawsuits against them and 

appeal for nullification of the resolutions of the General and Special Shareholders 

Assemblies in accordance with the conditions and restrictions provided in the 

Companies Law and the By-laws of the Company. 

8. Preemptive rights to subscribe for new shares issued in exchange for cash unless 

otherwise specified in the Company’s By-laws or when the Extraordinary General 

Assembly suspends the preemptive rights. 

9. To request to view a copy of the Company’s Articles of Association and By-laws 

unless the Company publishes them on its website. 

10. To record his/her shares in the Company. 

11. To nominate and elect the Board Members. 

 

 Shareholder access to information حصول المساهم على المعلومات 

يلتزم مجلس الإدارة بتوفير المعلومات الكاملة والواضحة والصحيحة وغير المضللة  

المساهم من ممارسة حقوقه على أكمل وجه، وتقدم هذه المعلومات في الوقت  لتمكين  

 .المناسب ويجري تحديثها بانتظام 

The Board shall make available to the shareholder complete, clear, accurate and no 

misleading information to enable him/her to properly exercise his/her rights. Such 

information shall be provided at the proper times and shall be updated regularly. 
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يجب أن تتسم وسيلة توفير المعلومات للمساهم بالوضوح والتفصيل لتفصيل، وأن  

 بمعلومات الشركة التي يمكن للمساهم الحصول عليها، وأن يتم توفيرها  
ً
تتضمن بيانا

 .لعموم المساهمين من ذات النوع أو الفئة 

يجب اتباع أكثر الوسائل فعالية في التواصل مع المساهمين وعدم التمييز بينهم في توفير  

 .المعلومات 

للمساهم الحق في معرفة أي تطورات جوهرية )وبدون تأخير( تندرج في إطار نشاط  

المصدر )الشركة المدرجة(، ولا تكون متاحة لعامة الناس، وقد تؤثر في أصوله وخصومه  

 أو في وضعه المالي أو في المسار العام لأعماله أو الشركات التابعة له. 

 

The method used to provide information to the shareholders shall be clear and detailed and 

shall include a list of the Company’s information that the shareholders may obtain. This 

information shall be made available to all shareholders of the same type or class. 

The Company shall use the most effective methods in communicating with shareholders 

and shall not discriminate among shareholders in respect of providing information. 

 

 Fair treatment of shareholders المعاملة العادلة للمساهمين 

يلتزم مجلس الإدارة بالعمل على حماية حقوق المساهمين بما يضمن العدالة والمساواة  

 .بينهم 

يلتزم مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية للشركة بعدم التمييز بين المساهمين المالكين  

 .والفئة، وبعدم حجب أي حق عنهم للأسهم من ذات النوع  

تبين الشركة في سياساتها الداخلية الإجراءات اللازمة لضمان ممارسة جميع المساهمين  

 .لحقوقهم 

 

The Board is obliged to seek shareholders’ rights protection to ensure fairness and equality 

among them. 

The Board and the Executive Management of the Company is obliged not to discriminate 

among shareholders who own the same type or class of shares nor prevent them from 

accessing any of their rights. 

The Company shall specify in its internal policies the procedures that are necessary to 

guarantee that all shareholders exercise their rights. 

 Communicating with shareholders التواصل مع المساهمين 

 على الفهم  
ً
يضمن مجلس الإدارة تحقيق تواصل بين الشركة والمساهمين يكون مبنيا

 .المشترك للأهداف الاستراتيجية للشركة ومصالحها 

الإدارة والرئيس التنفيذي على إطلاع بقية أعضاء مجلس الإدارة  يعمل رئيس مجلس  

 .على آراء المساهمين ومناقشتها معهم 

لا يجوز لأي من المساهمين التدخل في أعمال مجلس الإدارة أو أعمال الإدارة التنفيذية  

 في مجلس إدارتها أو من إدارتها التنفيذية أو كان تدخله عن  
ً
للشركة ما لم يكن عضوا

طريق الجمعية العامة العادية ووفقا لاختصاصاتها أو في الحدود والحالات التي يجيزها  

 .مجلس الإدارة 

The Board shall ensure communication between the Company and the shareholders based 

on the common understanding of the strategic objectives and interests of the Company. 

The Chairperson of the Board and the Chief Executive Officer shall inform the remaining 

Board Members of the opinions of the shareholders and discuss these opinions with them. 

No shareholder may intervene in the operations of the Board or the work of the Executive 

Management of the Company unless he/she is a member of its Board or its Management 

team; or unless his/her intervention is through the Ordinary General Assembly according to 

its powers or within the limits and situations permitted by the Board. 

 


